

La plus ancienne synagogue du Canada expose ses archives à l'Hôtel de ville de Montréal

*****Pour diffusion immédiate

La première et plus ancienne synagogue du Canada, la Spanish & Portuguese « Shearith Israel », lance le deuxième événement des célébrations de son 250^e anniversaire.

Le 20 mars prochain, elle présentera des archives contenant des photos et des documents à l'Hôtel de ville de Montréal. Un grand nombre de ces archives remontent à 1768. Elles retracent l'histoire de la synagogue et dressent un portrait des personnalités et des familles qui ont joué un rôle important dans son histoire. Cette exposition unique en son genre illustre l'histoire de la synagogue Spanish & Portuguese de ses humbles débuts sur la rue Saint James à son adresse actuelle à l'angle des rues Saint Kevin et Lemieux. Elle sera présentée à divers endroits à Montréal avant de rejoindre la collection permanente de la synagogue.

La mairesse de Montréal, Valérie Plante, prononcera un discours à l'occasion de la cérémonie d'ouverture à laquelle seront conviés plusieurs dignitaires et leaders de la communauté montréalaise. Suivra une séance de signature officielle du Livre d'or de la Ville de Montréal en reconnaissance de ce jalon important de l'histoire. L'exposition sera ensuite intégrée aux archives de Montréal.

Ce lancement est une merveilleuse occasion pour les Montréalais de connaître la riche histoire de la synagogue Spanish & Portuguese et de son exceptionnelle contribution à la communauté à Montréal, au Québec et au Canada.

RSVP jusqu'au 15 mars : (514) 737-3695 ou 250@thespanish.org

Le 20 mars

de 18h à 20h

A l'hôtel de ville de Montréal

275 Notre-Dame St E

Montréal, QC H2Y 1C6

<https://www.thespanish.org/250th-anniversary-historical-exhibit.html>

Canada's Oldest Synagogue Launches its Archives Display at Montreal City Hall

*****For Immediate Release

The first and oldest Synagogue in Canada, Spanish & Portuguese, "Shearith Israel" is inaugurating its second event to celebrate its 250th anniversary year.

On March 20th, a display of archives comprised of photos, and documents, will be launched in Montreal's City Hall. These items, many of them dating back to 1768, will portray the timeline of the life of the congregation and the many well-known individuals and families who played a significant role in its storied history. This unique exhibit will showcase the history of the Spanish & Portuguese Synagogue from its humble beginnings on Saint James Street to their current home on Saint Kevin & Lemieux. It will travel across Montreal for all to enjoy before arriving as a permanent display within the synagogue.

Montreal's Mayor, Valerie Plante, will be speaking and numerous dignitaries and leaders from the Montreal community will be in attendance. There will be an official signing in the City of Montreal's Golden Book to recognize this important milestone and this display will be included as part of Montreal's archives.

This launch event commemorating the history of Canada's oldest congregation is a wonderful opportunity for all Montrealers to learn about the Spanish & Portuguese Synagogue's rich history, growth and its valuable contribution to the community in Montreal, Quebec and Canada.

Please RSVP by March 15th: (514) 737-3695 or 250@thespanish.org

March 20th, 2018
6:00-8:00p.m.
Montreal City Hall
275 Notre-Dame St E, Montreal, QC H2Y 1C6

<https://www.thespanish.org/250th-anniversary-historical-exhibit.html>